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تعویق زمان برگزاری اختتامیه 
جشنواره ملی رسانه های ایران

ملی  جشنواره  دومین  و  بیست  دبیرخانه 
رسانه های ایران از تعویق زمان برگزاری اختتامیه 

این جشنواره خبر داد.
از  ایران  رسانه های  ملی  جشنواره  دبیرخانه 
تعویق این رویداد تا زمان معرفی وزیر جدید خبر 
قدردانی  شد ضمن  اعلام  گزارش  این  طبق  داد. 
اهالی محترم  فعال  و مشارکت  پرشور  از حضور 
رسانه، خبرنگاران، نویسندگان، عکاسان، فعالان 
فضای مجازی و همچنین مدیران محترم رسانه در 
بیست و دومین جشنواره ملی رسانه های ایران، با 
صلاح دید معاونت امور رسانه ای و تبلیغات وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و با توجه به همزمانی ایام 
برگزاری اختتامیه جشنواره با تشکیل دولت جدید، 
مراسم اختتامیه تا زمان استقرار وزیر جدید فرهنگ 
با  اقدام  این  به تعویق می افتد.  ارشاد اسلامی  و 
هدف هماهنگی های بیشتر با دولت چهاردهم اتخاذ 
شده تا توسط تیم مدیریتی جدید وزارت فرهنگ و 

ارشاد اسلامی این رویداد ملی تصمیم گیری شود.
و  رسانه  اهالی  ارسالی  آثار  است  ذکر  به  لازم 
آثار  ثبت  زمان  از  شده  انجام  فرایند های  سوابق 
در  مراسم  برگزاری  و  نهایی  داوری  برای  تاکنون، 

دبیرخانه جشنواره محفوظ است.

خواننده »ماکان بند« هم بازیگر 
تئاتر شد!

نمایش »تیتانیوم« در صورت اخذ مجوز شورای 
ارزشیابی و نظارت، با حضور امیر مقاره خواننده 

»ماکان بند« روی صحنه می رود.
مشاور  از  نقل  به  مهر  خبرگزاری  گزارش  به 
»تیتانیوم«  نمایش  تمرین های  گروه،  رسانه ای 
اشکان  تهیه کنندگی  کارگردانی،  نویسندگی،  به 
درویشی آغاز شده است تا بعد از اخذ مجوزهای 
لازم از شورای ارزشیابی و نظارت اداره کل هنرهای 
نمایشی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی روی صحنه 
برود. در این نمایش لاله صبوری، شیوا خسرومهر، 
مهرگان،  مازیار  تهرانی،  حامد  نائینی،  علیرضا 
جعفری،  آرزو  اخجوانی،  تکتم  باطبی،  مهربانو 
حسین جاهد ایفای نقش می کنند و امیر مقاره 
اولین  نیز  بند«  »ماکان  موسیقی  گروه  خواننده 
بازیگری خود در عرصه تئاتر را در »تیتانیوم« تجربه 
می کنند. دیگر عوامل »تیتانیوم« عبارتند از: مجری 
طرح: مهشید خسروی، موسسه خیریه فرشته های 
ملکوتی نیا،  مسعود  پروژه:  مشاور  بهشتی، 
دراماتورژ و بازنویسی متن: سامان شمس، مدیر 
روابط عمومی و مشاور رسانه ای: مریم قربانی نیا، 
موشن گرافی:  رودبارانی،  مریم  تبلیغات:  مشاور 
جاوید علیپور، طراح پوستر و لوگو تایپ: محمد 

تقی پور، مدیر اجرایی: حسین عباسی.
زمان آغاز بلیت فروشی و اجرا و همچنین محل 

اجرا به زودی اعلام می شود.

اکبر زنجان پور به صحنه برمی گردد
اکبر زنجان پور هنرمند پیشکسوت ایران پس از ۸ 
سال دوری از تئاتر و در ۸۰ سالگی خود، نمایش 

»اکتینگ« را کارگردانی می کند.
به گزارش مهر، اکبر زنجان پور بازیگر و کارگردان 
پیشکسوت تئاتر، تلویزیون و سینمای ایران پس  از ۸ 
سال دوری از تئاتر، نمایش جدیدش را روی صحنه 
تهران  در   ۱۳۲۳ سال  متولد  زنجان پور  می آورد. 
»اکتینگ«  نمایش  سالگی خود  در ۸۰  که  است 
را در یکی از سالن های نمایشی پایتخت بازی و 
کارگردانی می کند. نمایش »باغ آلبالو« آخرین اثر 
اکبر زنجان پور در تئاتر است که در سال ۱۳۹۵ در 
تالار وحدت روی صحنه رفت.  نمایش های »ریل«، 
»باغ آلبالو«، »مرگ دستفروش«، »سه خواهر«، 
»ایوانف«،  پشمالو«،  »گوریل  دریایی«،  »مرغ 
»دشمن مردم«، »دایی وانیا« و … از جمله آثاری 
است که زنجان پور در مقام کارگردان به صحنه 
آورده است. همچنین بازی در نمایش های »بام ها 
و زیر بام ها«، »مستخدم گنگ«، »ملاقات بانوی 
سالخورده«، »مطبخ«، »مرگ همسایه«، »فصل 
بادها«، »شنل«، »امپراتور جونز«، »فیزیکدان ها«، 
»شازده  بازی«،  »آخرین  لومومبا«،  »پاتریس 
احتجاب«، »مهر و آینه ها« و »شب هزار و یکم« 
به چشم  با سابقه  این هنرمند  بار  پر  رزومه  در 

می خورد.

عباس جمشیدی فر و آزاده صمدی 
بازیگران »صدام« شدند

پریناز ایزدیار، رضا عطاران، عباس جمشیدی فر 
و آزادی صمدی بازیگران فیلم کمدی »صدام« 

شدند.
هنر  و  فرهنگ  گروه  خبرنگار  گزارش  به 
برنا؛ فیلم سینمایی »صدام« به نویسندگی و 
کارگردانی پدرام پورامیری و تهیه کنندگی مجتبی 
رشوند که  ۹ خرداد ماه پروانه ساختش صادر 

شد این روز ها در حال فیلمبرداری است.
رضا عطاران در فیلم »صدام«، نقش مردی را 
بازی خواهد کرد که به دلیل شباهت به صدام از 

او می خواهند تا نقش بدل او را ایفا کند.
این  که  اثر  این  تهیه کننده  رشوند  مجتبی 
به  را  جنوب«  »یادگار  سینمایی  فیلم  روز ها 
کارگردانی پدرام پورامیری روی پرده سینما دارد 
در خصوص همکاری مجدد با این کارگردان به 
خبرنگار گروه فرهنگ و هنر برنا گفت: این فیلم 
دومین همکاری من با پدرام پورامینی است که 
در ژانر کمدی ساخته می شود. پریناز ایزدیار، 
رضا عطاران، عباس جمشیدی فر و آزادی صمدی 

در این فیلم نقش آفرینی می کنند.
وی درباره ساخت این اثر برای ارسال به چهل 
این  و سومین دوره جشنواره فجر عنوان کرد: 
فیلم  اگر  هستیم .  فیلمبرداری  حال  در  روزها 
ما برای فضای فجر مناسب باشد و تا آن زمان 
آماده پخش شود حتما آن را برای جشنواره فجر 

می فرستیم. 
که  تصویری  درخصوص  پایان  در  پورامیری 
از »رضا عطاران« با گریمی متفاوت و شبیه به 
»صدام« منتشر شد؛ بیان کرد: آن خبر کمی 
برایمان دردسرساز شد چون آن گریم براساس 
حدسیات دیگران و با استفاده از هوش مصنوعی 

درست شده بود.

سریال جدیدی از »جان ویک« در 
حال ساخت است

ادامه  در  ویک«  »جان  تلویزیونی  مجموعه 
تلویزیون  در  اثر،  این  دار  دنباله  فیلم های 

»لاینزگیت« در دست ساخت قرار گرفته است.
به گزارش خبرنگار بین الملل گروه فرهنگ و 
هنر برنا؛ در حال حاضر هیچ شبکه یا سرویس 
»لاینزگیت«  تلویزیونی  شبکه  جز  به  پخشی 
کند،  خریداری  را  مجموعه  این  نیست  حاضر 
سریال  این  اصلی  مالک  شبکه  این  رو  این  از 
با  مجموعه  این  ساخت  می شود.  محسوب 
 John Wick:( »عنوان »جان ویک: زیر میز بالا
Under The High Table( بلافاصله پس از 

»جان ویک: فصل ۴« شروع شد.
جدید  دنیای  در  ویک  جان  نوشت؛  ورایتی 
در موقعیتی ضعیف قرار گرفته است و در آن 
مجموعه ای از شخصیت های جدید به دنبال اسم 
و رسم برای خود هستند در حالی که برخی از 
شخصیت های سرسخت فرنچایز به نظم دنیای 
قدیم متعهد هستند. این دو دیدگاه با هم ترکیب 
جدیدی  عصر  وارد  را  ویک  دنیای  و  می شود 

می کند.
کیانو ریوز و چاد استاهلسکی در روند تولید 
این سریال دخیل هستند و چاد استاهلسکی 
قسمت اول این سریال را کارگردانی خواهد کرد. 
فیلمنامه نیز توسط رابرت لوین نوشته خواهد 
شد. تاکنون گفته نشده که کیانو ریوز در این 
سریال نقش آفرینی خواهد کرد یا خیر، اما او در 
کنار چاد استاهلسکی از تهیه کنندگان اجرایی 

است.
اولین فیلم »جان ویک« در سال ۲۰۱۴ اکران 
شد و چهارمین فیلم آن در سال ۲۰۲۳ به اکران 
عمومی درآمد. فیلم پنجم در حال ساخت است 
و این در حالی است که فیلم اسپین آف »جان 
دی  آنا  بازی  با  بالرین«  می کند:  تقدیم  ویک 
آرماس قرار است در سال ۲۰۲۵ در سینما ها در 

سال اکران شود.

به گزارش ایرنا، درحالی که انتظار می رفت تا گرمای 
کم سابقه هوا در کنار تلاقی تعطیلی های ماه محرم، 
ریتم استقبال از سینما را آهسته کند اما سینمای ایران 
توانست تا در نیمه مردادماه، با تثبیت ۱۲ میلیون و ۲۰۰ 

هزار نفر، گیشه خود را به ۷۰۰ میلیارد تومان برساند.
این آمار برای مدت زمان مشابه سال گذشته، ۹۲۵۵ 
مخاطب با گیشه ۴۰۵ میلیاردی بوده است که به این 
ترتیب، سینمای ایران طی ۱۳۹ روز نخست امسال، ۳۱ 
درصد به لحاظ مخاطب و ۷۳ درصد نیز از نظر گیشه 
با رشد مواجه بوده است که صدالبته یک آمار خوب به 

حساب می آید.
این آمار از آن جهت خوب ارزیابی می شود که برخی 
از منتقدان گیشه سال گذشته سینماها معتقد بودند 
که یک چهارم فروش سالانه متعلق به فیلم فسیل بوده 
که یک اتفاق به حساب می آمده و طبق نظر آنها، بعید 
به نظر می رسید که این اتفاق برای امسال سینماها نیز 
تکرار شود. اما خوشبختانه سینما رفتن به سبد ماهانه 
خانوارها افزوده شده و استقبال از چندین فیلم موجب 
گشته تا بپذیریم این روند، دیگر به یک عادت در سبک 
زندگی خانواده ها تبدیل شده و این میزان استقبال از 
سینماها برای امسال نیز حاصل همین تغییر رویکرد 

محاسبه می شود.
سینمای ۱۴۰۳ تا امروز، ۵ فیلم با بیش از ۱ میلیون 
مخاطب داشته است که این روند با توجه به چشم انداز 
اکران شش ماهه دوم امسال، قطعا به بیش از ۱۰ فیلم 
خواهد رسید. بنابراین همان گزاره ای که ایرنا از اواخر 
سال گذشته مطرح کرد و طبق آن، مخاطبان سینما 
با بیش از ۳۰ میلیون نفر، گیشه را به بیش از ۲ هزار 
میلیارد تومان خواهد رساند، بیشتر از هر زمان دیگری 

در دسترس خواهد بود.
طی این ۱۳۹ روز، تگزاس ۳ بهترین عملکرد را از خود 
نشان داده است. کمدی اطیابی موفق شد تا با نمایش 
مخاطب  هزار  و ۱۶۰  میلیون  خردادماه، ۳  هشتم  از 
این  بفروشد.  نیز  تومان  میلیارد   ۱۸۰ و  باشد  داشته 
عملکرد سبب شده تا مخاطبان سومین فصل تگزاس، 
از دو فصل قبلی این کار نیز بیشتر باشد. تگزاس ۱، ۱ 
میلیون و ۷۲۱ هزار مخاطب داشت و فصل دوم تگزاس 
نیز توانست ۲ میلیون و ۴۰۶ هزار مخاطب جذب کند.

تمساح خونی که تا همین چند روز پیش، در صدر 
جدول فروش و میزان مخاطبان سینمای امسال قرار 
داشت، حالا به رتبه دوم سقوط کرده است. فیلم جواد 

هزار  و ۴۰۵  میلیون  این مدت، ۲  در  توانست  عزتی 
مخاطب جذب کرده و ۱۴۶ میلیارد تومان نیز بفروشد.

و  ظاهر شده  انتظارها  از  فراتر  قطعا  مست عشق 
توانست پس از یک دوره پرتنش، اکران خوبی را تجربه 
کند. فیلم حسن فتحی با جذب ۲ میلیون و ۵۰ هزار 
مخاطب، ۱۱۸ میلیارد تومان فروخت که یک آمار خوب 

برای این کار غیرکمدی به حساب می آید.
خجالت نکش ۲ با اینکه از ۱۶ خرداد به روی پرده 
رفت اما اکنون در رتبه چهارم جدول آثار پرمخاطب 
امسال قرار گرفته و احتمال دارد با توجه به تداوم اکران 
این کار، فیلم رضا مقصودی رتبه خود را بهبود ببخشد. 
فصل دوم خجالت نکش تا امروز موفق شده تا با ۱ 
میلیون و ۱۹۰ هزار مخاطب، به فروش ۶۵ میلیارد و 

۵۰۰ میلیون تومانی برسد.
پنجمین رتبه جدول نیز در اختیار سال گربه قرار دارد 
که شروعی طوفانی را تجربه کرد اما به یک باره خاموش 
نتوانست آن روند پرسرعت خود را در جدول  شد و 
پرفروش ها ادامه دهد. فیلم مصطفی تقی زاده موفق 
شد تا ۱ میلیون و ۱۷۰ هزار مخاطب، گیشه ۶۴ میلیارد 
تومانی را تجربه کند. قطعا انتظارها از فیلمی مانند 
تگزاس ۳، فروشی بالاتر از ۲۰۰ میلیارد تومان است که 
احتمالا تا پایان همین ماه محقق خواهد شد. همچنین 
فیلم هایی چون پول و پارتی و حتی ملاقات با جادوگر 
نیز می توانند تا پایان تابستان، افتخارآفرینی های خوبی 

را در گیشه تجربه کنند.
با توجه به اینکه برای پائیز، فیلم های کمدی، اجتماعی 

و کودک خوبی در مسیر اکران قرار دارند، بنابراین باید 
منتظر اتفاق های خوبی در گیشه بود و اینکه سینمای 
ایران برای امسال، اگر از فیلمی ۳۰۰ میلیاردی رونمایی 
نکند اما با چند فیلم بالاتر از ۲۰۰ میلیارد و چندین فیلم 
فراتر از ۱۰۰ میلیارد مواجه خواهد شد که آمار مخاطبان 
و گیشه فروش را با تحولات بسیارخوبی همراه خواهد 

کرد.
سینمای ایران در شرایط امروز که از روند تولیداتی 
و تعدد سالن های خوبی برخوردار است، نیاز به این 
روحیه مضاعف دارد تا بتواند با جذب مخاطبانی بیشتر، 
زمینه را برای رشد کیفی و کمی فراهم کرده و مقوله 
از هر زمان دیگری، در مسیر فرآیند  سینما را بیش 

صنعتی شدن قرار دهد.

امکان  از  جدید  قرارداد  یک  به  اشاره  با  ساترا  مدیران  از  یکی 
بارگذاری محتوای پلتفرم ها و سکوها در تلوبیون خبر داد.

رضا زمانیان مدیرکل توسعه کسب و کار و تسهیل گری ساترا 
درباره جزئیات همکاری سکوها و تلوبیون به خبرنگار مهر بیان کرد: 
طبق تفاهم نامه رئیس ساترا و معاونت فضای مجازی سازمان 
صدا و سیما، از این پس هر سکویی که درخواست دهد می توانیم 
محتوای آن را در تلوبیون قرار دهیم که قراردادی هم مابین سکوهای 
داوطلب و تلوبیون برای انتفاع سکوها از انتشار آثار منعقد خواهد 

شد.
وی درباره دیده شدن محتوای سکوها در تلوبیون عنوان کرد: 
تلوبیون از نظر گستردگی و زیرساخت، ظرفیت مناسبی برای حمایت 
از سکوهای نمایش خانگی دارد، در دسترس عموم مردم است و این 

مزیت بزرگی است که سکوها می توانند از آن بهره بگیرند.
زمانیان در توضیح اینکه چه محتوایی می تواند روی تلوبیون قرار 
بگیرد، تصریح کرد: رویکرد ساترا این است که هر محتوایی که 
دارای مجوز تولید و انتشار است و آیین نامه های محتوایی ساترا 
و اصلاحات شورای صدور مجوز ساترا را به طور کامل رعایت کرده 

است، می تواند در تلوبیون منتشر شود.
وی درباره سود تولیدکنندگان و سکوهای انتشار محتوای بارگذاری 
شده سریال ها و برنامه های نمایش خانگی در تلوبیون نیز عنوان 
کرد: هر محتوایی اعم از سریال، رئالیتی شو و هر محتوایی که از 
ساترا مجوز انتشار داشته باشد در صفحه اختصاصی سکوها در 
تلوبیون بارگذاری می شود و صاحبان سکوها طبق قراردادی که با 

تلوبیون خواهند داشت، از جهت اقتصادی منتفع می شوند.
وی در پاسخ به اینکه چقدر این طرح مورد علاقه صاحبان سکوها 
بوده است، گفت: این اتفاق اخیراً رقم خورده است و چند روز است 
که این امکان ایجاد شده است، لذا ارزیابی میزان استقبال سکوها 
نیازمند گذشت زمان است اما در همین مدت محدود چند سکو و 
برخی تولیدکنندگان آثار، برنامه های خود را در این صفحه عرضه 

کرده اند.
زمانیان در پایان درباره محتوای سریال ها و امکان نمایش همزمان 
روی تلوبیون و سکوهای نمایش خانگی گفت: سکوها می توانند 
محتوایی که پیش از این پخش شده و حتی محتوایی را که همزمان 

عرضه می شود روی تلوبیون قرار دهند.

رشد 31 درصدی مخاطب و 73 درصدی گیشه

سینمای ایران ۷۰۰ میلیاردی شد
سینمای ایران در نیمه مردادماه موفق شد تا رقم گیشه خود را به مرز ۷۰۰ میلیارد تومان برساند.

عرضه همزمان محتوای سکوهاسریال های شبکه خانگی به تلوبیون می آید؟

سینمای ایران 
طی 13۹ روز 

نخست امسال، 
31 درصد به 

لحاظ مخاطب و 
73 درصد نیز 

از نظر گیشه 
با رشد مواجه 

بوده است

انتشار ویدئویی جدید از رضا رویگری که نشان می دهد این بازیگر روزهای سختی 
را می گذراند؛ همه او را تنها گذاشتند، پرستار ندارد و از فقدان همسرش نیز می رنجد، 

اما این همه واقعیت نیست.
خبرگزاری تسنیم ـ مجتبی برزگر: ماجراهای رضا رویگری گویا تمامی ندارد، او از 

وقتی بیمار شد و روی ویلچر رفت، ماجراهایش آغاز شد.
یک روز برایش بزرگداشت گرفتند؛ یک روز خبر آمد که رویگری خانه ندارد، یک 
روز خبر آمد که همسر جوانش برای او دردسر ایجاد کرده است و یک روز هم خبر 

از کهریزک آمد.
ویدئویی که بسیار همه را متأثر کرد و رویگری با بغض فراوان می گوید: مرا اینجا 

)کهریزک( رها کرده اند و رفته اند.
او حتی به این نکته اشاره می کند که همسرش او را به کهریزک آورده و در آنجا رها 

کرده است. گوشی اش را هم از او گرفته اند و امکان ارتباط با دنیای بیرون را ندارد.
اما در عین حال مشخص نشد که چه کسی این ویدئو را در کهریزک از او گرفت و 
این جنجال را در رسانه ها به پا کرد، چرا؟ چون چند روز بعد همسر جوان کنار رضا 

رویگری فیلم دیگری را منتشر کردند.
چندی بعد با پیگیری بازیگران، سلبریتی ها و البته مسئولین در وزارت فرهنگ و 

ارشاد اسلامی خانه ای تهیه  شد و اعلام کردند پرستاری هم از او نگهداری می کند.
همه اتفاقات رضا رویگری را از نزدیک مشاهده کردیم؛ از همان روز کهریزک که 
برای یک مصاحبه تصویری دعوا بود و می گفتند وکیل رویگری گفته مصاحبه ای 
نشود اما مشخص نشد این وکیل چه وکیلی است که روز بعد گفت وگوی زردی در 

فضای مجازی از او پخش شد.

البته خود رضا رویگری همیشه با خبرنگاران و مخاطبینش ارتباط خوبی داشته 
است و بارها با او گفت وگوهای زیادی انجام دادیم، از جمله گفت وگویی که باعث 
شد برای اولین بار بسیاری متوجه مشکلات و تنهاییِ رضا رویگری شوند، از آن روز 

همه متوجه شدند باید سری به این بازیگر قدیمی سینما، تئاتر و تلویزیون بزنند.
خوشبختانه در آن مقطع با تهیه خانه ای برای او در ظاهر ختم به خیر شد.

اما حاشیه های رضا رویگری ادامه پیدا کرد؛ از تراول پاشیِ معروف تا ویدئوهای 
گه گاهی که مردم عادی می گرفتند و یا او را مقابل دوربین  رسانه ها و یا صفحات زرد 
فضای مجازی می دیدیم، مخصوصاً ویدئویی که چند روز گذشته از او منتشر شد و 

بار دیگر مخاطبان علاقه مند نقش های ماندگار رضا رویگری را متأثر کرد.
در روزهایی که »مختارنامه« دوباره روی آنتن تلویزیون آمد این ویدئوی رویگری و 
خبرهای تلخ از بیماری سرطان »صدرالدین حجازی« یک بار دیگر همه را نگران کرد. 
بازیگر نقش خولی )صدرالدین حجازی( که واقعاً ناراحت کننده است و از همسر او 
هم جویای احوال شدیم وضعیت نگران کننده پیش می رود و خبری از توجه مسئولین 
هم نیست او را به لحاظ تأمین دارو و برخی از مشکلات ناشی از این بیماری سخت، 

یاری کنند.
اما درباره رویگری یک نکته را پیش از هر اظهارنظر او می دانستیم؛ این بازیگر 
قدیمی سینما و تلویزیون در تنهایی به سر می برد؛ تنهایی نه به این معنا که کسی 
به او کمک نمی کند، پرستار ندارد و یا در وضعیت اسفبار گذشته که تکلیف خانه 
او روشن نبود و یا او را به کهریزک برده بودند؛ تنهایی به این معنا که او پیش 
از بیماری اش )سکته مغزی(، بازیگر پرکار و پرتلاشی بود، در مجامع همواره دیده 

می شد و دوستان بسیاری داشت،

خانواده اش کنارش بودند و مدت کوتاهی از ازدواج جدید او با همسر جوانش 
می گذشت؛ حالا در شرایط جدید خیلی وضعیت سختی برای او سپری می شود.

این ویدئوی اخیر که از تنهایی اش می گوید و همسرش که او را رها کرده و رفته و 
عروسکی که مونس تنهایی هایش است؛ همچنین پرستاری که ندارد و رسیدگی که 
شامل حالش نمی شود، این ویدئو دل هر بیننده ای را به درد می آورد، رویگری روی 

ویلچر است و این حرف ها را با بغض و اندوه می گوید.
اما حالا در ویدئویی جدید این نکته را مطرح می کند: »این کلیپ هایی که گذاشته 
می شود و هر از چند گاهی وضعیت جسمانی و زندگی مرا شرح می دهند، بعضی از 
آنها باعث دردسر می شود. فیلمی از من در فضای مجازی پخش شد که همه اتفاقات 
در آن واقعی نیست، اولاً من گدا نیستم برای من کسی بخواهد کاری کند، من خیلی 
چیزها داشتم که به خاطر اتفاقاتی، الآن آنها را ندارم. اما سه سال است داخل خانه ام 
و مادر و پسری دلسوز شرایط خوبی را برای من فراهم کرده اند، مرا از کهریزک آوردند 
و دو سه سال است به من خدمت می کنند و دستشان درد نکند، به هرحال هرکسی 
توانسته دست ما را گرفته است؛ فریبا کوثری یکی از هنرمندانی بود که در این مدت 

خیلی به من کمک کرد یا حسن مصطفوی.«
این صحبت ها نشان می دهد او در شرایط سخت روحی به سر می برد؛ همان طور 
که در روز دوم جشنواره فیلم فجر سال گذشته مقابل دوربین تسنیم قرار گرفت و از 
تنهایی ها و غصه هایش گفت و به این نکته اشاره کرد: »اگر من آدم بزرگی بودم حتماً 

برای من هم بزرگداشت می گرفتند.«
همه این اوضاع و احوال را یک بار مرور کردیم تا این نکته را مطرح کنیم؛ برخی 
در فضای مجازی امروز تنها می کوشند خودشان را نشان دهند و برایشان تحقیر 

آدم ها اهمیتی ندارد، حتی اگر کسانی باشند که مردم با آنها خاطره دارند، تحقیر این 
پیشکسوت و هر پیشکسوت دیگری روح آدمی را به درد می آورد.

هنرمندی مانند رضا رویگری با آن پیشینه درخشان در عرصه بازیگری و البته 
خوانندگی، چرا باید به چنین روزی بیفتد؟ چرا باید بازیچه همه شود؟ مگر او چقدر 
مشکل مالی دارد؟ مگر زندگی او چقدر هزینه دارد که یک خط در میان باید شاهد 

اتفاقی برای این بازیگر باشیم؟
به هرروی، جماعت اطراف رویگری باید بدانند که انتشار ویدیوهایی شبیه به 
همین ویدیوی اخیر، مخاطبان و علاقه مندان به هنر را دلخور می کند و شأن 
بیشتر  باید  هم  رویگری  خودِ  البته  می برد،  زیرسؤال  را  رویگری  مانند  کسی 

حواسش جمع باشد.

ویگری" سود می برند؟  چه کسانی از حاشیه سازی برای "رضا ر

نقطه اوج صنعت انیمیشن با »درون و بیرون2«
 باید محتوایی برای مخاطب بین المللی تولید کنیم

تهیه کننده حوزه انیمیشن گفت: امروز در دنیا، محتوای عمومی با مخاطب بین المللی اهمیت دارد؛ فرقی 
هم  نمی کند که انیمیشن سریالی باشد یا سینمایی؛ مانند انیمیشن »کوکو« که در آن ردپای فرهنگ اسپانیایی 

و آمریکای لاتین دیده  می شود ولی به زبان مخاطب عام ارائه می شود.
حسین پناهی درُچه تهیه کننده و داور بین المللی حوزه انیمیشن، در گفت وگو با خبرنگار سینمایی ایرنا 
درباره شرایط اقتصادی این صنعت توضیح داد: بازار بزرگ انیمیشن در سال های اخیر نه تنها دچار افت 
و رکود نشده بلکه کسب وکار در این صنعت به نقطه اوج خود رسیده است. به عنوان مثال می توان به 
رکوردشکنی درون بیرون۲ به عنوان یک نمونه جدید اشاره کرد. استقبال گسترده از انیمیشن های سینمایی و 

سریالی باعث شده تا شاهد حضور فعال کشورهای مختلف در این حوزه باشیم.
و  بازار مشهور  دو  انیمیشن،  دنیا گفت: در صنعت  در  انیمیشن  بازارهای  به مهم ترین  اشاره  با  پناهی 
تخصصی وجود دارد؛ یکی بازار annecy فرانسه و دیگری kidscreen آمریکا که در این دو بازار غیر از 
انیمیشن، محتوای دیگری عرضه نمی شود. فقط در بازار annecy فرانسه، ۱۷۴۰۰ نفر شرکت داشتند که 

۶۵۰۰ نفر اعضای کمپانی ها و استودیوهای تولید انیمیشن، تهیه کننده ها و پخش کننده ها بودند.
 MIFA بازاری هم برای خریدوفروش تولیدات مشترک اروپا به نام ،annecy وی افزود: در کنار جشنواره
وجود دارد که تمام فعالیت های اقتصادی مرتبط با صنعت انیمیشن در آن به انجام می رسد. این کارشناس 
حوزه انیمیشن که سال ها تجربه حضور در رویدادهای بین المللی انیمیشن را دارد، افزود: بازاریابی در صنعت 
انیمیشن با سینما کاملا متفاوت است چرا که هم  تهیه کننده ها و هم پخش کننده ها متفاوت هستند. پناهی 
با اشاره به وضعیت حضور کشورها در بازارهای جهانی و نوع محصولاتی که ارائه می شود، افزود: بازار کشور 
ژاپن، بازار خاصی است. انیمه ژاپن که یک ژانر کاملا مستقل و با محتوا و زبان ژاپنی است، در این کشور 

تولید و پخش می شود و حتی پلتفرم انحصاری منحصر به فرد خود را در دنیا دارد. انیمه های ژاپنی و حتی 
انیمه های تولید کشورهای دیگر از جمله آمریکا، غالبا در پلتفرمی به نام کرانچیرول پخش می شوند. وی بازار 
هند را یک بازار خدمات دهنده دانست و افزود: تولیدات این کشور، محدود به حوزه جغرافیایی و فرهنگی 
کشور هندوستان است و تولیدات انیمیشن با محتوا و موضوع  بین المللی ندارند. آنها در سال ۲۰۲۳ اولین 
تجربه خود را در حوزه بین الملل با شرکت پارامونت داشتند که در آن محتوای اورجینال هندی برای مخاطبان 
بین المللی ارائه شد. این کارشناس رسانه افزود: امروز در دنیا، محتوای عمومی با مخاطب بین المللی اهمیت 
دارد؛ فرقی هم  نمی کند که انیمیشن سریالی باشد یا سینمایی. تولیداتی همچون فیلم سینمایی کوکو که 
در آن ردپای فرهنگ اسپانیایی و آمریکای لاتین دیده  می شود ولی به زبان بین المللی و مخاطب عام ارائه 
می شود. پناهی با اشاره به کشور چین و تلاش این کشور برای تولید محتوایی جهانی در صنعت انیمیشن 
خاطر نشان کرد: کشور چین بیشتر روی تولیداتی با فرهنگ عمومی خود تمرکز دارد. این کشور بر اساس 
یک پروتکل ابلاغ شده دولتی، احیای فرهنگی و اقتصادی مسیر جاده ابریشم را محور تولیدات خود قرار داد 

و تولیدات مشترکی را با کشورهای مسیر جاده ابریشم و حتی عربستان و امارات داشته است.
وی ادامه داد: اصرار چینی ها بر نمایش نشانه های فرهنگ چینی و سازگاری محتواها با فرهنگ خود، کار 

را برای خود در مسیر ورود به بازار  بین المللی انیمیشن سخت کرده است.
داور بین المللی انیمیشن با ذکر این نکته که در چین، تولید و پخش انیمیشن قواعد خاصی دارد، گفت: 
محتوای آثار در یک کمیسیون و رگولاتوری بررسی می شود تا قواعد کلی  چینی ها در سیاست، دین و فرهنگ 
و حتی اقلیت های جنسیتی رعایت شده باشد. در غیر این صورت قابلیت اکران عمومی در سینما یا پخش در 

تلویزیون عمومی را نخواهند داشت.


